
    Protokół z posiedzenia komisji
Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

     z  22 listopada 2022 r.               

====================================================================

Tryb zwołania: Komisja  zwołana przez Przewodniczącą Rady Miejskiej,  w związku z planem
pracy komisji
Temat pracy komisji:
1. Projekt budżetu miasta na 2023 rok
2. Opiniowanie materiałów sesyjnych.
3. Sprawy różne.
Prowadzący obrady zdalne: Janina Wcisło - przewodnicząca komisji.
Czas trwania posiedzenia: 0:55 (14:15 do 15:10)
Frekwencja Radnych:
Zbigniew Panek
Beata Marcinkowska
Łukasz Wesołowski
Jolanta Ptaś
Barbara Strzelecka

Pozostali Obecni:
Zbigniew Szaleniec- Burmistrz
Bogusława Tanhojzer- Skarbnik 
Beata Zawiła- Z-ca Burmistrza ds.społecznych
Elżbieta Bazańska-Wolska- Naczelnik Wydziału Edukacji i Polityki Społecznej
Justyna Lisowska- Z-ca Naczelnika Wydziału Edukacji i Polityki Społecznej

Pozytywnie zaopiniowano:
Projekt budżetu miasta na 2023 rok 

Projekt w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Czeladź na lata 2023-2035

Projekt  Nr  175 w  sprawie  przyjęcia  „Gminnego  Programu  Profilaktyki  i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta Czeladź na rok 2023”

Projekt  Nr 176  w sprawie  uchwalenia  „Programu współpracy Miasta  Czeladź  z organizacjami
pozarządowymi  oraz  podmiotami,  o których  mowa  w art. 3 ust. 3 ustawy  z dnia  24 kwietnia
2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2023”

J.Wcisło- Witam na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa. Witam
panią  wice  burmistrz,witam  panią  naczelnik,  panią  kierownik,  witam  wszystkich  Radnych.
Tematem komisji jest Projekt budżetu miast na 2023 rok.  Opiniowanie materiałów sesyjnych oraz
sprawy różne. 



Skarbnik-  Dochody budżetu zaplanowane w wysokości 173 956 270,00 zł, dochody bieżące 131
751 818,00 zł,  natomiast dochody majątkowe 42 204 452,00 zł.  Dochody związane z realizacją
zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych gminie w wysokości 504 627,00
zł. Wydatki budżetu w wysokości 170 706 278,00 zł, z czego wydatki bieżące w wysokości 131 751
818,00 zł,w tym wydatki jednostek, 13 841 614,00 zł wydatki na dotacje na zadania bieżące, 37
125,00 zł wydatki na programy finansowane z udziałem środków, o których mowa w art.5 ust.1 pkt
2 i 3, wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych 12 354 936,00 zł, wydatki na obsługę długu
3 950 500,00 zł. Wydatki majątkowe 38 954 460,00 zł, w tym 11 864 860,00 zł na zadania związane
z wydatkowaniem środków unijnych, 180 000,00 zł zakup i objecie akcji i udziałów oraz wniesienie
wkładów do spółek prawa handlowego.  Rożnica między dochodami a wydatkami to kwota 3 249
992,00 zł. Nadwyżka budżetu, która zostanie przeznaczona na spłatę wcześniejszych zobowiązań.
Rozchody wykup obligacji i spłaty pożyczki to łącznie kwota 3 000 000,00 zł. W budżecie należało
zabezpieczyć  środki  związane  ze  szczególnymi  dochodami  z  tytułu  opłat  za  sprzedaż  napojów
alkoholowych oraz wpływy z łączną kwotą 1 170 000,00 zł, wydatki z tego tytułu związane są z
programem alkoholowym,program profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 1 152
500,00  zł  ,  wpływy  z  opłat  obejmują  również  spływy  na  zezwolenia  na  sprzedaż  w  obrocie
hurtowym. Dochody z opłat za gospodarowanie odpadami w wysokości 10 791 000,00 zł wpływy i
po  stronie  wydatkowej  zagospodarowanie  systemu gospodarowania  odpadami  komunalnymi.  Z
tytułu kar za korzystanie ze środowiska kwota 10.000 zł.  Jeśli chodzi o dochody własne łączna
kwota 140 500 864,00 zł, bieżące dochody 98 296 412,00 zł., dochody majątkowe 42 204 452,00 zł,
w  tym  spodziewamy  się  dotacji  na  projekty  finansowane  z  środków  unijnych.  Sprzedaż  ze
sprzedaży majątku na kwotę 26 291 452,00 zł. Z tytuły prawa użytkowania wieczystego kwota 71
000,00 zł. Jeśli chodzi o dochody bieżące to największymi źródłami to podatek od nieruchomości-
32 769 496,00 zł.  Będzie bardzo ciężki ten budżet. Rozliczenie roku 2022 nastąpi w roku 2024.
Budżet  bieżący  będziemy  musieli  zacisnąć  pasa  i  pilnować  wydatków  bieżących.  Budżet
inwestycyjny – Postindustrialne Centrum Dziedzictwa Górnictwa Węglowego w Zagłębiu wraz z
zagospodarowanie terenu- 9 772 860,00 zł,odnawialne źródła energii szansą dla mieszkańców- 2
092  000,00  zł,  remonty  i  budowę  dróg-  18  688  600,00  zł,  w  tym ul.  Ogrodowa,Kilińskiego,
Niwa/Boguckiego,  Staropogońska,w  roku  2022  jest  realizowana  ulica  Ogrodowa,  zakupy
nieruchomości – 2 066 000,00 zł, ekspozycja Cechownia- 3 000 000,00 zł,  zabezpieczenie spłat
zobowiązań  spółki  Wodociągi  basen-  855  000,00  zł,  dokapitalizowanie  spółki  Czeladzkie
Wodociągi- 180 000,00 zł. Pozostałe zadania to odszkodowania za grunty pod inwestycję drogowe
ul.  Staropogońska,  Spacerowa,  Ogrodowa,  Będzińska-  150  000,00  zł,   dotacja  dla  powiatu  na
zadania  z  zakresu  dróg  powiatowych-  2  000  000,00  zł,  likwidacja  azbestu-  10  000,00  zł,
dofinansowanie zmiany ogrzewania na ekologiczne- 140 000,00 zł. Przychody- emisja papierów
wartościowych,  wolne  środki  z  subwencji  uzupełniającej.  Rezerwy  budżetowe-  zarządzanie
kryzysowe 350 000,00 zł, rezerwa inwestycyjna, rezerwa ogólna- 200 000,00 zł. Planowałam kwotę
1 050 000,00 zł na obsługę długu teraz jest to kwota 3 950 000,00 zł,wzrosło oprocentowanie dla
obligacji i pożyczki Jessica to jest ponad 7% wibor plus marża, którą mamy ustaloną w konkursie.
Słabym punktem jest również  udział w podatku od osób fizycznych, kolejny rok spada o ponad 5
000 000,00 zł, te dwie rzeczy bardzo utrudniły skonstruowanie tego budżetu. Budżet skupiony jest
na  zadaniach  obligatoryjnych,  fakultatywne  są  w  bardzo  okrojonym  stopniu  natomiast  nie
ukrywamy, że w trakcie roku będzie konieczność dokładania środków na poszczególne jednostki.
Na dzień dzisiejszy taką dysponujemy kwotą i taką rozdysponowaliśmy na wydatki bieżące. Nie
planujemy w związku z sytuacją ekonomiczną na przeszły rok kolejnych obligacji bo to będzie
generować kolejne odsetki. Te zmniejszające się dochody, a zwieszające koszty pieniędzy mamy



mniej,  szukamy  oszczędności  gdzie  się  da.  To  będzie  bardzo  trudny  rok.  Drugi  problem  to
spowolnienie  gospodarcze,  sprzedaż  nieruchomości,  mamy  rozpoczętych  sporo  inwestycji,  ¼
budżetu  przeznaczona  jest na inwestycje miejskie te  już  kontynuowane – musimy je zapłacić i
zakończyć. Szeroko o tym powiem na sesji, musimy to wszyscy przyjąć ze zrozumieniem to nie jest
efekt złego gospodarowania. Jest w budżecie  zaplanowana  pożyczka krótkoterminowa i bardzo
proszę o wyrażenie zgody na zwiększenie do 10 000 000,00 zł. Wszystkie opłaty inwestycji mamy
na początek roku, musimy mieć możliwość, aby to zapłacić. 

Burmistrz-  ogólnie  powiem,  że  to  najtrudniejszy  budżet  od  8  lat.  Taki  trudny  budżet
przyjmowałem po pani Kosmali, miał ogromne braki, po 8 latach koło się znowu zatoczyło nie z
naszej  winy,  ale  ze  względu  na  Nowy  Ład  i  zmiany  podatkowe.  Nasze  dochody  zmalały  o
kilkanaście milionów złotych w stosunku do 2021 roku, a o 5 000 000,00 zł w stosunku do 2022
roku,  te  zmniejszające  się  dochody  do  wzrastających  kosztów  wszystkiego  dookoła,  od  płac
począwszy  więc  my  na  ten  budżet  musielibyśmy  mieć  jeszcze  więcej  niż  w  zeszłym  roku  a
pieniędzy mamy mniej, w związku z tym rodzi się konieczność oszczędzania gdzie się da. Mniej
jest  na  edukację,  mniej  jest  na  politykę  społeczną,  na  sport,  na ochronę zdrowia,  wszystkie  te
działalności mają mniejsze środki. Ten trudny 2023 rok będziemy musieli jakoś przeżyć bo z tych
naszych wyliczeń wynika, że jak będą na nowo przeliczać podatki po tym 3letnim okresie w którym
jesteśmy,  to  w  2024  nasze  udziały  w  podatkach  powinny  wzrosnąć.  Drugi  problem,  który  się
pojawia  to  spowolnienie  gospodarcze,  w  tym  roku  ryzyko  było  duże  jeśli  chodzi  o  sprzedaż
nieruchomości, rozpoczętych inwestycji było sporo i te wszystkie inwestycje trzeba będzie zapłacić
w przyszłym roku. Jedyny plus całego tego budżetu jest taki, że znowu ¼ jest przeznaczona na
inwestycje i to nie na rozpoczęte tylko na kontynuowane w przyszłym roku. Natomiast każda nowa
inwestycja może być wtedy wpisana do budżetu jak się uda nam spieniężyć grunty, które mamy w
planach sprzedać i jak środki z KPO i unijne trafią do naszego miasta. Na razie zaplanowane w
budżecie  są  do  zapłaty  te  inwestycje,  które  będą  kończone  w  przyszłym  roku,  jak  stadion,
cechownia,  ul.  Kilińskiego, Boguckiego, Niwa. Z nowych inwestycji zaplanowana jest tylko ul.
Staropogońska, na którą otrzymaliśmy już 5 000 000,00 zł promesy, choć też jak ogłosimy przetarg
to się okaże, że trzeba będzie dołożyć pieniądze do tej inwestycji . Uprzedzam, że to będzie bardzo
ciężki  rok  i  musimy  to  wszyscy  przyjąć  ze  zrozumieniem.  Nie  jest  to  spowodowane  złą
działalnością gminy tylko zmieniono zasady finansowania, odsetki od naszych zadłużeń radykalnie
wzrosły.  Pozostaje nam liczyć,  że rządzący tak jak w tym roku dorzucą nam jakieś dodatkowe
środki. Czy tak powinna wyglądać polityka finansowa miasta. Musi się wszystko zgodzić, innego
wyjścia nie ma jak przyjąć to co zaplanowaliśmy, a my będziemy robić wszystko, żeby te brakujące
środki wypracować. Wszyscy trzymajmy kciuki abyśmy otrzymali środki z KPO bo to mają być
środki,  które maja wzmacniać gminy.  To jest  szczególnie  trudny budżet,  który wymaga od nas
wielkich oszczędności. Jest tutaj też pozycja krótkoterminowej pożyczki zwykle była to kwota 2
000 000,00 zł teraz jest 10 000 000,00 zł bardzo proszę aby tą sumę zwiększyć bo tak się składa, że
wszystkie te inwestycje, które kończymy płatności przypadną na styczeń, luty, marzec. A przetargi,
które  planujemy  na  sprzedaż  nieruchomości  mogą  się  przesunąć  w  czasie,  a  środki  z  tych
przetargów mają pokrywać wydatki majątkowe. Musimy mieć możliwość zapłaty za prace, które są
wykonane. Ta pożyczka krótkoterminowa musi być spłacona w danym roku finansowym, ale być
może ona będzie potrzebna żeby nie popaść w jakieś kłopoty. W tym roku niestety przyszło mi w
minorowym  nastroju  przekazywać  te  informacje  o  budżecie.  W  tym  roku  też  mieliśmy,  ale
zamkniemy ten rok i być może w przyszłym roku też tak będziemy. 



J.Wcisło- otwieram dyskusję, proszę o zadawanie pytań. 

B.Strzelecka- chciałam zapytać w jakich obszarach zostały zrobione cięcia w budżecie, ale Pan
Burmistrz  już  odpowiedział  na  to  pytanie.  Sytuacja  jest  bardzo  ciężka.  Trzeba  bardzo trzymać
kciuki aby się udało sprzedać grunty.  Jak przeczytałam te informacje to ten rok będzie fatalny.
Liczymy na szczęście pana burmistrza. 

Burmistrz- staram się unikać polityki, mam nadzieję, że pan radny z Pisu mi wybaczy. Prowadzona
jest  dziwna polityka  bo zabiera  się  nam pieniądze,  a  później  te  pieniądze  dzieli  się  w postaci
różnych  socjalnych  wsparć.  Dodatek  na  węgiel  daje  się  wszystkim,  500+  dostają  wszyscy,  a
przecież można robić zupełnie inaczej dać pulę pieniędzy do gminy i pomagać najbiedniejszym, a
w ten sposób ludzie się bogacą. To co nam zabrano te pieniądze, wcale rządzącym korzyści nie
przynosi tylko wręcz odwrotnie, widać po tym co się dzieje w polityce. Mamy takich wspaniałych
radnych, którzy pomogą burmistrzowi. Proszę o pozytywne zaopiniowanie tego projektu budżetu.

J.Wcisło- czy państwo macie pytania?Radny Wesołowski?

Ł.Wesołowski- wszystko już zostało powiedziane, sytuacja jest beznadziejna, ja tylko się obawiam
jak prawo w Polsce dopuszcza takie możliwości, bo zabrano nam 20 000 000,00, ale równie dobrze
mogli się umówić, że zabiorą nam 50 000 000,00 zł, troszkę to jest burzenie samorządów w Polsce,
oczywiście nie w całej Polsce bo dzielone są tam gdzie są miast w strukturze Pisu. Dziwi mnie,że
prawo dopuszcza do tego i jestem wściekły na to co robi rząd. 

Burmistrz- nie jest to pocieszenie, ale w podobnych sytuacjach jest większość gmin, oczywiście te
bogatsze mają mniejsze problemy. Katowice też mają po raz pierwszy na minusie 35 000 000,00 zł.
Mam nadzieje, że rządzący zauważą co się dzieje i dorzucą nam tych pieniędzy. Natomiast słysząc
jak bardzo zadłużony jest  budżet  państwa,  jak wielkie  odsetki  płacą za pożyczki  to może tych
dodatkowych pieniędzy nie być. 

J.Wcisło- chciałam zapytać o najuboższych czyli MOPS, ile stracił bo wiem, że zadań im przybyło

Skarbnik-  staramy się im dokładać,  w przyszłorocznym budżecie bieżącym styczniowym mają
mniej o 200 000,00 zł, wiadomo jest, że im dokładamy i dołożyliśmy im już około 1 000 000,00 zł.
Liczymy, że dodatkowe środki będą wpływać i będziemy uzupełniać środki bieżące. Akurat MOPS
zmniejszenie jest mniejsze niż przy innych jednostkach. 

Burmistrz- w tym roku dopłacono nam 6 000 000,00 zł z Funduszu Rozwoju, potem 1 200 000,00
do udziału w podatkach i 5 000 000,00 zł w transzach. Dorzucono nam razem 12 200 000,00 zł
dzięki temu jakoś ten rok poskładaliśmy, jeżeli w przyszłym roku tego nie będzie to będzie bardzo
źle. Robimy wszystko żeby te ostatnie 5 000 000,00 zł nie wydać jeżeli taka możliwość będzie,
żeby zostało na przyszły rok, żeby uzupełnić budżet. 

J.Wcisło- Przechodzimy do głosowania Projektu budżetu miasta Czeladź na 2023 rok.



Głosowanie:

za-5

przeciw-0

wstrz- 1

ilość radnych w komisji:6

ilość radnych podczas głosowania: 6

Opinia pozytywna

Burmistrz- dziękuje, ciesze się, że pan Radny  nie zagłosował przeciw, mam nadzieję, że na sesji
też pan tak zagłosuje. 

Z.Panek- za dużo polityki panie Burmistrzu, polityka nie pomaga 

Burmistrz- przepraszam nie powinienem 

J.Wcisło- mamy tutaj jeszcze WPF Miasta Czeladź na lata 2023-2035. 

Skarbnik-  WPF  konstruowana  jest  na  ślepko,  w  poprzednich  latach  wskazówką  RIO  było
stosowanie wskaźników makroekonomicznych do kształtowania budżetu w kolejnych latach tak to
wszystko się wywróciło do góry nogami, obecne wskaźniki makroekonomiczne przewidują inflację
7% te oficjalne, a jak jest to widzimy. W związku z tym, że kolejne lata są wielką niewiadomą tak
WPF jest konstruowana jak we mgle. Są założenia, że w związku z inflacją to założenia wzrostu
dochodu  są  10% w kolejnych  pierwszych  latach,  natomiast  później  są  stabilizowane.  Wydatki
wzrastają rok do roku o ponad 10% aczkolwiek mamy świadomość, że muszą wzrastać wolniej niż
dochody  żeby  utrzymać  wskaźniki  zadłużenia.  Na  lata  2023-2025  nie  musimy  spełniać  tych
wskaźników  to  już  sposób  liczenia  roku  2026-2027  zmienia  się  diametralnie  i  te  wskaźniki
obowiązują.  Rok 2026 nie  będą  spełnione  wskaźniki  zadłużenia,  nad  tym będziemy musieli  w
przyszłym roku popracować. W tej WPF, którą państwu przekazuje są spełnione wskaźniki bo tak
musi być. Tak skonstruowana jest WPF jak budżet państwa może będzie tak, a może inaczej. Od
nas się wymaga, żeby do 10 lat do przodu wiedzieć jak będzie. 

Burmistrz- dostałem zaproszenie do Warszawy na ranking Rzeczpospolitej, w którym wyróżnia się
10 najlepszych gmin miejskich w Polsce i zostałem zaproszony jako jeden z laureatów, nie wiem,
które  miejsce  zajmiemy.  To jest  ta  świetna  wiadomość,  gorsza  wiadomość jest  taka,  że  z  tego
szczytu  zrzucono  nas  z  tego  szczytu  na  dół,  my  najwięcej  ucierpieliśmy  bo  mieliśmy  skok
dochodów tak duży,  że przy nowych liczeniach udziału w podatkach my najwięcej  straciliśmy.
Mieliśmy taki duży skok, że jak uśredniono nam to w 3letnich wyliczeniach to my straciliśmy
najwięcej ze wszystkich gmin. Nagroda jest za 2021 rok, po raz pierwszy się znajdziemy w takim
rankingu.

J.Wcisło- Zaopiniowanie projektu WPF Miasta Czeladź na lata 2023-2035



Głosowanie:

za-5

przeciw-0

wstrz- 1

ilość radnych w komisji:6

ilość radnych podczas głosowania: 6

Opinia pozytywna

J.Wcisło-  dziękujemy bardzo.  Przechodzimy  do  spraw sesyjnych. Projekt  Nr 175  w sprawie
przyjęcia  „Gminnego  Programu  Profilaktyki  i Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz
Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta Czeladź na rok 2023”. Oba programy mamy przyjąć do 30
listopada. 

J.Lisowska-  Gminny  Program  Profilaktyki  i Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz
Przeciwdziałania Narkomanii, od zeszłego roku te 2 programy można złączyć w jeden program.
Wynikają z ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Program jest
kontynuacją  zadań  realizowanych  w  Mieście  Czeladź  z  lat  poprzednich.  Określa  on  lokalne
propozycje  działań  w  zakresie  zadań  własnych,  obejmujących  profilaktykę  oraz  minimalizację
szkód  społecznych,  wynikających  z  nadużywania  alkoholu,  uzależnienia  od  narkotyków  oraz
związanych ze zjawiskiem przemocy. Program jest adresowany do całej społeczności mieszkańców
Czeladzi,  ze  szczególnym  uwzględnieniem  osób  uzależnionych  od  alkoholu,  osób
współuzależnionych,  osób  z  grup  ryzyka,  dzieci  i  młodzieży,  a  także  osób  zajmujących  się
problemami alkoholowymi zawodowo. Głównym zadaniem programu jest stworzenie warunków
służących  zmniejszaniu  szkód  społecznych  i  ekonomicznych  związanych  
z  nadużywaniem  alkoholu,  a  także  zapobieganiu  marginalizacji  i  wykluczeniu  społecznemu
uzależnionych i  współuzależnionych mieszkańców.  Ustawodawca stoi  na  stanowisku,  że  gminy
dysponują największą wiedzą o problemach swojej społeczności, dlatego też powinny podejmować
środki zaradcze i naprawcze wobec mieszkańców. Działania lokalne wywierają największy wpływ
na zmianę postaw i  zachowań danej społeczności. Większość zadań realizowanych na poziomie
gminy,  zgodnie  z  wymienionymi ustawami,  w obszarze  profilaktyki  szczególnie  uniwersalnej  i
edukacji  społecznej,  jest  wspólnych lub zbieżnych, a ich adresatami są te same bądź pokrewne
grupy osób. Zasadne więc jest przyjęcie dla realizacji zadań zapisanych w wymienionych ustawach
jednego  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz
Przeciwdziałania Narkomanii. Nowoczesne podejście do profilaktyki, leczenia i rehabilitacji musi
zakładać  kontekst  wszystkich  uzależnień  ze  względu  na  upowszechniające  się  wzory  łączenia
substancji  i  przenoszenia uzależnień.  Dokument niniejszy,  opiera się na wytycznych Krajowego
Centrum  Przeciwdziałania  Uzależnieniom.   Finansową  podstawę  realizacji  Programu  stanowią
dochody gminy z opłat za wydane zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych zgodnie z art. 18
ust.2 ustawy o wychowaniu  w  trzeźwości  i  przeciwdziałaniu  alkoholizmowi.  Zadania  mamy
tożsame z  rokiem bieżącym. Z tego programu przedstawiamy państwu sprawozdanie  do końca
marca. Kwota 815 500,00 zł przeznaczamy na ten program. 



J.Wcisło- czy mają państwo pytania?

Ł.Wesołowski-  czy  jest  lepiej  czy  gorzej?chodzi  mi  o  statystyki,  czy  jest  mniej  interwencji  o
niebieską kartę

J.Lisowska- jeżeli chodzi o niebieską kartę to jest to zadanie MOPSu natomiast oni oczywiście
składają  do  nas  sprawozdania  i  jest  tendencja  spadkowa  natomiast  jeżeli  chodzi  o  osoby
nadużywające alkoholu to jest tendencja wzrostowa, gro z tych osób jest osobami samotnymi. 

Ł.Wesołowski- czyli robią krzywdę sobie, ale nie robią innym 

J.Lisowska- plusem jest to,że coraz więcej osób po naszych gminnych komisjach zgłasza się do
poradni na terapię, to też jest tendencja wzrostowa

J.Wcisło-  Przejdźmy do głosowania  Projekt Nr 175 w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu
Profilaktyki  i Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  dla
Miasta Czeladź na rok 2023”.

Głosowanie:

za-6

przeciw-0

wstrz- 0

ilość radnych w komisji:6

ilość radnych podczas głosowania: 6

Opinia pozytywna

J.Wcisło-  Projekt  Nr  176  w  sprawie  uchwalenia  „Programu  współpracy  Miasta  Czeladź
z organizacjami  pozarządowymi oraz podmiotami,  o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia
24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2023”

J.Lisowska- program jest w oparciu o ustawę o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie,
zgodnie z ustawą ten program musi być przyjęty do końca listopada. Wydziałem odpowiedzialnym
za realizację tego programu jest nasz wydział. Zgodnie z ustawą były przeprowadzone konsultacje
tego programu, żadna z organizacji nie wniosła uwag, kształt tego programu wygląda tak ja zostało
zaproponowane z  naszej  strony.  Współpracujemy z  organizacjami  pozarządowymi  w wymiarze
finansowym i poza finansowym. Charakter poza finansowy to organizacja rożnego rodzaju spotkań,
promujemy  organizacje  w  Echu  Czeladzi,  na  stronie  internetowej,  pomagamy  w  wypełnianiu
wniosków  o  środki  zewnętrzne.  Jeżeli  chodzi  o  sferę  finansową  to  naszymi  priorytetami  jest
działanie  z  zakresu  pomocy  społecznej,  drugie  działanie  przeciwdziałanie  uzależnieniom  i
patologiom  społecznym,  trzeci  obszar  to  nauka,  szkolnictwo  wyższe,  edukacja,  oświata  i
wychowanie, kolejny obszar to kultura, sztuka, ochrona dóbr kultury i dziedzictwa narodowego,



wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej, działalność na rzecz organizacji pozarządowych,
ratownictwo  i  ochrona  ludzkości.  To  jest  7  priorytetów,  na  które  gmina  zabezpieczyła  środki
finansowe.  Z tego  programu również  przedkładamy sprawozdanie,  zgodnie  z  ustawą  do końca
maja. Środki finansowe są dużo mniejsze niż w tym roku, natomiast miejmy nadzieję, że nasze
organizacje  dadzą  radę,  na  pomoc  społeczną  to  bym  się  nie  obawiała  bo  możemy  wesprzeć
organizacje  z  naszego  budżetu  bieżącego  tutaj  mamy  kwotę  4  000  zł,  przeciwdziałanie
uzależnieniom  i  patologiom  społecznym  tu  jest  kwota  jak  w  tym  roku  160  000  zł,  nauka  i
szkolnictwo wyższe- 2 000 zł,  kultura 20 000 zł,  na sport 250 000 zł,  na  działalność na rzecz
organizacji pozarządowych 2 000 zł,  ratownictwo i ochrona ludzkości 75 000 zł.

Z.Panek- ile jest na Wielką Orkiestrę Świątecznej Pomocy?

J.Lisowska- to nie w ramach tego programu

B.Strzelecka- Orfeusz też jest w tym programie?

J.Lisowska- tak 

Z.Panek- Ave Maria?

J.Lisowska- też nie to są działania Promocji Miasta

J.Wcisło- czy Promocja Miasta też straciła finansowo bo my zawsze do tej promocji chodzimy ze
wszystkimi sprawami 

B.Zawiła- bardzo, w budżecie na ten rok mamy 900 000 zł z czego 120 000 zł będzie kosztowało
Echo Czeladzi jeżeli firma podpisze z nami umowę bo chcą tylko na pół roku, my w tym roku na
samą  działalność  kulturalną  wydaliśmy  900  000  zł,  a  teraz  mamy  900  000  zł  na  wszystko.
Najprawdopodobniej nie będzie wymiany młodzieży z Francji.  Na to nas po prostu nie stać, na
wspieranie wszystkich organizacji,  zastanawiamy się nad organizacja jakichkolwiek imprez, nad
dniami Czeladzi może to być 1 dzień. 

B.Marcinkowska- może zakwita, że kultura też kosztuje i nie powinna być bezpłatna 

B.Zawiła- robimy rozeznanie ile kosztuje scena, nagłośnienie to są ogromne kwoty, nie wiem czy
cokolwiek się  w tej  Czeladzi  odbędzie.  Będziemy teraz  zapraszali  wykonawców niszowych,nie
będziemy mogli sobie pozwolić na imprezy wow. 

B.Strzelecka- co się kryje pod tą kwotą 250 000 zł na sport bo w stosunku do innych kwot jest
bardzo wysoka

J.Lisowska- to jest kwota przeznaczona dla klubów sportowych i stowarzyszeń sportowych

Z.Panek- w mieście mamy jeden klub?

J.Lisowska- w mieście mamy 4 kluby 



J.Wcisło- czy to znaczy, że będą musieli zrezygnować z zawodów, z meczy, z sędziów

J.Lisowska- zajmuje  się  również  rozliczeniami  to  prawda jest  taka,  że  zapewne nie  wszystkie
grupy będą mogły wziąć udział w rozgrywkach, gdzie wszyscy będą musieli sobie zdawać sprawę,
że nie będzie treningów, rozgrywek bo z czegoś trzeba będzie zrezygnować. 

Ł.Wesołowski- albo rodzice będą musieli pokryć większe koszty bo też jest taka możliwość, ale
uderzamy  w  społeczną  sprawiedliwość  bo  dziecko,  gdzie  rodzicom  się  mniej  powodzi
prawdopodobnie będzie musiało zrezygnować z treningów, a tym którym się powodzi będą mogli
trenować, a Ci najbiedniejsi stracą na tym najbardziej. 

J.Wcisło- dorośli koszykarze jak nie wyjadą i nie zarobią to odejdą z tego klubu. Przejdźmy do
zaopiniowania  Projekt  Nr  176 w  sprawie uchwalenia  „Programu  współpracy  Miasta  Czeladź
z organizacjami  pozarządowymi oraz podmiotami,  o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia
24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2023” . 

Głosowanie:

za-6

przeciw-0

wstrz- 0

ilość radnych w komisji:6

ilość radnych podczas głosowania: 6

Opinia pozytywna

J.Wcisło- Sprawy różne. Do końca miesiąca należy przygotować plan pracy komisji, jeżeli państwo
macie  jakieś  propozycje  to  proszę  o  wysyłanie  do  mnie  na  maila.  Dziękuje  za  przygotowane
materiały. Zamykam posiedzenie Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa.

Protokołowała     Przewodnicząca

Janina Wcisło

Milena Kubasik- Janicka               
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